
 

 

 
Dansk Islandshesteforening - Vilhelmsborg – Bedervej 101 – 8320 Mårslet 

Referat møde i DI-B tirsdag den 25.juni 2024 kl. 20-22 på Teams  
 

Deltagere i mødet: Sus Ulbæk (SU), Dorthe Præstholm Schneider (DP), Eyvinður Hrannar 
Gunnarsson (EG)), Caroline Seehusen (CS), Anders Kaihøj (AK). Eva Maria Grout (EMG)- syg. 

 

 
 

 
Dagsorden: 
 

 

 Referat: 

 

 

1. Nyt fra sekretariat 

• GF-dato 

 

GF dato : 24. november, Dalum. 

Kommunikationsmedarbejder: start ansættelsesproces. 
Lovpligtig tidsregistrering fra 1. juli 2024: helst ingen 

udgift hertil. 

Kørselsgodtgørelse for de frivillige repræsentanter i 

NNP-bestyrelser og naturERFA-gruppe: kun over 20 km 
og aflevering af referat fra møderne. Penge tages fra 

Ridespor.dk i første omgang. Er aftalt med DRF. 

Medlems-hvervekampagne startes op og målrettes 

naturryttere. 
KK har MUS-samtaler med alle medarbejdere.  

 

 

2. Nyt fra kommitter - incl. 

Opdatering DM og Nordisk 

 

 

Sport: 
DM: Møde med DM-gruppen. Der er nu 220 tilmeldte. 

Økonomisk break-even ved 190 heste. Hvis der bliver et 

fint oversud kan det give tilskud til eksempelvis 

pasbokse i Herning eller lignende. 
Der skal være et grundigt Fit-to-compete tjek ved DM 

og NM.  

 

NM: forberedelserne kører fint derudaf. Budget holder 
og arbejdes med.  

 

Natur: Majbritt Westh har repræsenteret DI ved 

Folkemødet, Fri Natur har inviteret.  
 

Spørgeskema er klar til alle ryttere og det sendes ud af 

DI og DRF, for at skabe et bredere grundlag. 

 
NNP: det er besluttet at lukke elge ud i Grib skov. 

 

Ansøgning til FR: Heste med på Danmarks Naturstier. 

Søges om 5 mill. Til konsulenter de næste 3 år. En 
projektleder + konsulenter – konferencer etc. Kontakt til 

KL, som måske kan skubbe på.  

 

FITE’s gf 9. september. CS deltager virtuelt. 
 

Alle medlemmer i bestyrelserne NNP kan være med i 

ERFA-grupperne. Det første virtuelle møde er i august. 

Tove er tovholder. 
 

Vedr. rideterapi: DPS og CS følger op. 

 

AVL:  
Kåring 2 gik godt næsten fyldt op med heste.Streaming. 

 

Planlægger næste avlerkursus.  

Virtuelt informationsmøde. 
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Avlerudvalget- alle har travlt med sæsonen. 

 
 

 

3. Hestevelfærd - skriv til Forum 

for Hestevelfærd 

 

 

Møde i FFH. Ikke så meget nyt – der arbejdes videre 

med en e-learningsplatform som skal handle om Mellers 
5 domæner + lovgivning. Samme indhold som det 

kursus DI har udviklet, DI har ved flere lejligheder delt 

vores kursus med kredsen og tilbudt at materialet bare 

kan anvendes. Forslag om at hvert forbund skal betale 
50.000 kr. DI ønsker ikke at gå med i starten, da vi jo 

har udarbejdet et kursus som kører. Forum enig i at DI 

kan stige på senere, når moduler om konfliktadfærd, 

sygdomme, halthed etc udvikles. Enighed i bestyrelsen 
herom. . 

Alle forbund er blevet bedt om at skrive et dokument 

om tiltag i i opfølgning af Dyreetisk Råds Rapport. SU 

har fremsendtudkast til sport og uddannelse. . Input 
indarbejdet og fremsendes til FFH. Indgå i samlet svar 

til Dyreetisk Råd. 

Forbundene skal desuden lave protokoller for brug af 

udstyr. Anne Soelberg har udfærdiget en om brug af 
stangbid og en om brug af næsebånd. Bliver sendt til 

bestyrelsen inden offentliggørelse 

 

 
 

 

4. Hestevelfærd - Udarbejdelse 
af plan for alle områder jf. 

sporten- nedsættelse af 

udvalg på tværs af DI 

 

 

DI skal lave en hestevelfærds strategi som dækker alle 
dele af foreningen. Dette arbejde kræver et 

arbejdsudvalg med sekretariatet (Anne Soelberg, Fie, 

KK), en fra sport, avl, klub + formand og næstformand. 

Første møde slutningen af august. SU indkalder. 
 

Der skal udfærdiges: 

• Plan for opfølgning hele DI 

• Hvad skal fremlægges til FEIF – klart til 
oktober og gerne koordineret med de 

øvrige nordiske foreninger 

 

 

5. FEIF-seminar -instruktører 

dommere  

 

 
FEIF er vendt tilbage at de måske gerne vil have at vi 

laver et FEIF-instruktør/dommer seminar. DI svarer at 

DI er positiv. 

Fie og Anne vil gerne lave det. Emnerne: 
Konfliktadfærd, udstyrskontrol, korrekt brug af udstyr. 

Sted: Sted på Sjælland, 150 personer, ridehal, let 

adgang fra Kastrup. 

 

 

6. Avl - digitalisering - Hrannar 

og Kristiane  

 

 

Digitaliserings løsning skal gå over DI’s egen 

hjemmeside. Stambogskontorets hjemmeside skal over 

på DI’s hjemmeside (nedlægges?). Avlskomiteen 
ønsker, at det er hoppeejere som indberetter 

bedækninger, jf. den svenske model.  Dette skulle ikke 

berøre indtægter og udgifter for Stambogskontoret. 

Usikkert om den yderligere digitalisering vil indebære en 
større besparelse i arbejdstid fremover. 

 

7. Icetest og sporti- Anders (jeg 

 
Klubber oplyse hvilken tjeneste de bruger – KK og SK 
plus øvrige løser problemet 
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har ikke læst mails ---- 

 

8. Telefonpenge 
 

 
CS ønsker, at de frivillige skal anerkendes, hvor 

telefonpengene er en form for anerkendelse, som er 
vigtig.  

Bestyrelsen er enige om at det er op til de enkelte 

komiteer om de ønsker udbetaling af telefonpenge. Det 

er også op til Bestyrelsens medlemmer om de ønsker at 
modtage telefonpenge.  

 

Sekretariatet udbetaler til Natur. 

 
 

 
9.   Dagsordenspunkter til næste 

møde tirsdag den  

• Ny møderække??? 
 

 
Næste møde efter NM. Derefter hver 3. tirsdag. 
KK opsætter møderække. 

 

10. Eventuelt 
 

 

 

 

Udsendt den 28.06. 2024  
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